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kuryr 15. října 2024

Jiří Vyvadil: BRICS atraktivnější než EU, říká srbský
vicepremier Vulin
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J.V. Prakticky za týden ve dnech 22.- 24. října vypukne
nejvýznamnější setkání lídrů Globálního jihu BRICS v ruské
Kazani. I když západní média dělají, co mohou, aby toto setkání
ignorovaly, tím spíše vynikne,jak je významné. Především platí,
že se bude konat pod předsednictvím současného Západem
nejvíce hodnoceným vyvrhelem, Vladimírem Putinem, který
podle původních předpokladů se měl dostat do absolutní
izolace a v této době už Rusko mělo být díky největší plejádě
ekonomických sankcí v historii Západu a jednoznačné vojenské
a diplomatické převaze rouzdrceno.

No nestalo se to. Rusko i díky tupostí Bidena odmítnout příslib
vstupu Ukrajiny do NATO zažívá doslova nebývalý rozkvět, ukázalo
se být doslova rozhodující vojenskou velmocí západní části
Euroasie, ale i pro laiky válečná ekonomika rozpumpovala rozvoj. Za
této situace, přátelská a neideologická nabídka uskupení BRICS
zaznamenala mohutný zájem o přijetí a kromě plejády velkých zemí
typu Turecka, je zajímavá i úvaha srbského vicepremiéra. Nuže
přečtěte si…

Srbský vicepremiér Aleksandar Vulin v časopise pro National
Defense prosazuje BRICS jako přesvědčivou alternativu k Evropské
unii a zdůrazňuje přitažlivost ekonomického bloku pro Srbsko.
Zdůraznil, že země BRICS nekladou politické podmínky jako EU, a
zdůraznil spolupráci založenou na respektu a neutralitě. Vulinovy
komentáře signalizují možný posun v srbských globálních aliancích,
zvláště když BRICS rozšiřuje svůj vliv o kontrolu nad obrovskými
energetickými zdroji.

Uvedl:
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Jsem přesvědčen, že pro Srbsko v EU není místo, alespoň se zatím
moc nesnažilo nás přijmout za plnohodnotného člena.

Zdůraznil výhody BRICS, bloku zahrnujícího Brazílii, Rusko, Indii,
Čínu a Jihoafrickou republiku, spolu se šesti nově přidanými
zeměmi, jako způsob, jak se Srbsko sladit se státy, které „nežádají
nic a mohou nabídnout víc, než hledáme. nebo spíše ještě víc, než
jsme schopni vzít.“

Vulin dal jasně najevo, že BRICS se od EU liší tím, že svým členům
neklade žádné politické podmínky. Vysvětlil: Členství v BRICS
nevyžaduje, aby zákony byly sepsány mimo Srbsko.

Poukázal také na to, že blok nepožaduje uznání nezávislosti Kosova
ani jiné vnitropolitické změny. „Nic od nás nežádají,“ pokračoval Vulin
a zdůraznil, že BRICS ovládá 51 % světového plynu a 47 % jeho
ropy. Tvrdil, že Srbsko neuvalí na Rusko sankce ani nepůjde do
války jen proto, aby vstoupilo do EU, a poznamenal, že Srbsko si
cení spolupráce založené na vzájemném respektu, neutralitě a
rovnosti.

J.V. My kteří žijeme v tom totalitním hororu zvaná EU, kde nemáme
na dalších pět let obrany proti tomu, co si Ursula von der Leyen a její
soukmenovci vymyslí tomu rozumět musíme.

Jiří Vyvadil
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